
Referat af møde i Havneudvalget i Klintholm Havn. 
 
Mødested  : Havnekontoret, Klintholm Havneby 24A, 4791 Borre 
 
Mødedato  : fredag den 6. december 2019 
 
Ordstyrer : Kim Kær Hansen 
 
Referat : Jørgen Junge-Andersen 
 
Næste møde : ikke fastlagt 
 
Deltagere : 
 
Formand Kim Kær 

Hansen 
Erhvervsfiskeri kk@fisk.dk 40891381 KK 

Næstformand Bjarne 
Larsen 

Turbåde bentehyllemose@hormail.com 41429036 BL 

Medlem Renny Leth 
Madsen 

Klintholm 
Havns Borger 
& Grundejefor. 

ram@c.dk 40884011 RM 

Medlem Morten 
Andersen 

Marinapark 
Cabin 

teamlion.ma@gmail.com 40267001 MA 

Medlem Jørgen 
Junge-
Andersen 

Ejerfor. 
Klintholm 
Marinapark 

jungeandersen@msn.com 40546290 JA 

Havnefoged Rigo 
Jørgensen 

Vordingborg 
kommune 

klintholm@vordingborg.dk 24422182 RJ 

 
Medlemmer som ikke deltog i mødet : 
 
Medlem Claus 

Jaltoft 
Sports- og 
fritidsfiskere 
Møn Trolling 

cjaltoft@gmail.com 26203083 CJ 

Medlem  Østmøn 
Lokalråd 

   

 
Interessenter som ikke deltog i mødet : 
 
Havnechef  Vordingborg 

kommune 
  AM 

Udviklings- 
direktør 

Jan 
Michelsen 

Vordingborg 
kommune 

janm@vordingborg.dk  JM 

 
 
Emne : Svar / Løsning / Beslutning : 
 
Kim Kær Hansen åbnede mødet med et ønske 
om, at referatet fra sidste møde ( 19. august 
2019 ) blev gennemgået.  
 

 
Referatet blev godkendt. 

 



side 2 af 3 sider 
 
Emne : Svar / Løsning / Beslutning : 
 
Følgende punkter nævnt i referatet af mødet 
den 10. maj 2019 / 19. august 2019) blev ikke 
drøftet : 
 
” Strømpriser  : Havneudvalget ønsker en 
specifikation på hvad der er strømmens pris og 
hvad kommunen tager ekstra for ” 
 

 
 
 
 
 

 
KK refererede omkring det afholdte 
Havnerådsmøde den 4. december.  
Der fremkom ikke nye informationer af væsent-
lig karakter. Der udestår fortsat en del forma-
liteter, som skal være på plads, før der 
påbegyndes anlægsarbejder etc. på havnen 
i.f.m. vindmølle-serviceoperatørerne. 
 

 
Havneudvalget afventer yderligere mere 
specifikke oplysninger. 

 
RJ fremlagde status over havnens besøgsantal 
i sæsonen. RJ konstaterede, at der er et 
betydeligt stigende antal autocampere i 
området. Kommunen arbejder med forskellige 
løsninger på denne situation og de hermed 
forbundne fremtidige udfordringer. RJ oplyste, 
at en af modellerne er, at anvende arealet vest 
for ishuset som fremtidigt autocamperområde. 
 

 
JA mente, at dette skal plan- / tilrettelægges 
under hensyntagen til E/F Klintholm 
Marinapark. Dels vil en forøget trafik i dette 
område medføre mulige gener, og dels vil en 
ustruktureret parkering af autocampere kunne 
medføre en uhensigtsmæssig gene. 

 
RM er fortsat skuffet over, at et tidligere tilsagn 
fra kommunen om, at interessenterne i 
Klintholm ville blive informeret / inddraget 
omkring bygningsmæssige og andre forhold i 
byen, inden ændringer af placeringer etc. i de 
fremtidige forhold ( lokalplan m.v. ) fastlægges. 
 

 
Kommunen har tilsyneladende fortsat ” glemt ” 
dette tilsagn.  

 
På høringsmødet i september ” lovede ” 
kommunen i løbet af 6 måneder at fremlægge 
en helhedsplan omkring de fremtidige planer for 
parkering i Klintholm.  
 

 
Havneudvalget konstaterede, at der indtil videre 
ikke er fremkommet en samlet plan i denne 
sammenhæng. 

 
Olieanlægget ved havnebygningen er udslidt, 
og skal udskiftes i nær fremtid. Samtidig vil der 
blive skiftet leverandør. 
 

 
 

 
 



Side 3 af 3 sider 
 

 
RJ oplyste, at der i forbindelse med beslut-
ningen om at etablere en ydre mole ( den 
såkaldte ” Banan ” ) p.t. ansøges om de 
relevante godkendelser hos myndigheder etc. 
På nuværende tidspunkt kendes tidspunktet for 
igangsættelse af anlægsarbejderne ikke. 
 

 
 

 
MA oplyste, at ” MiniBrugsen ”  udvides ” en lille 
smule ” i.f.m. den kommende sæson. Der er – 
indtil videre – ingen kendte planer om etab-
lering af andre løsninger omkring proviantering i 
Klintholm. 
 

 
 

 
KK oplyste, at der i.f.m. fiskernes oplagring af 
grej p.t. arbejdes med en overgangsløsning i 
form af containere ( opstillet på havnens areal ) 
indtil der kan etableres en mere permanent 
model i.f.m. ombygning / tilpasning af nogle af 
de eksisterende bygninger i havnens østlige 
ende. 
 

 
. 
 

 
KK oplyste, at der p.t. er drøftelser med 
kommunen om en fremtidig løsning for 
mandskabs(kaffe)rum og behandling af fisk på 
havnens område. Den eksisterende 
bygning     ” Spilhuset ” kan måske ( efter en 
tilpasning ) anvendes. KK anser denne model 
for acceptabel og mener, at det kan medvirke til 
fremtidigt at fastholde et godt ” miljø ” i havnen 
m.h.t. at beholde så meget som muligt af 
havnens udtryk, også som fiskerihavn . 
KK opfordrede til, at udvalget tilkendegiver en 
positiv holdning og accepterer, at der fremtidigt 
anvendes økonomiske midler fra havnens pulje 
til dette formål. 
 

 
Havneudvalget bifaldt denne model. 

 
Efter det oplyste, er der ( fortsat ) ikke klarhed 
over de fremtidige ledelsesmæssige forhold 
omkring Klintholm Havn.   
 

 
Havneudvalget opfordrer til, at kommunen ikke 
vælger en model, hvor der bliver langt fra havn 
til handling. Mange af de løbende opgaver i 
havnen er bedst tjent med, at beslutninger 
tages af de operationelle medarbejdere på 
stedet. Sådan virker det nu bedst ! 
 

 
 


